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Pytanie wymagające odpowiedzi ustnej O-000081/2020
do Rady
Art. 136 Regulaminu
Irene Tinagli, Paul Tang
w imieniu Komisji Gospodarczej i Monetarnej

Przedmiot: Reforma unijnego wykazu rajów podatkowych

Parlament wielokrotnie podkreślał potrzebę przeglądu procesu sporządzania unijnego wykazu 
jurysdykcji podatkowych niechętnych współpracy w celu zwiększenia przejrzystości tego procesu, 
stosowanych kryteriów i skuteczności powiązanych środków ochronnych. W tym samym duchu 
Komisja opublikowała komunikat w sprawie dobrego zarządzania w kwestiach podatkowych w UE i 
poza jej granicami, w którym opowiada się za przeglądem tego wykazu. W swoim komunikacie 
Komisja podkreśla potrzebę aktualizacji kryteriów dobrego zarządzania w kwestiach podatkowych w 
celu odzwierciedlenia najnowszych zmian na arenie międzynarodowej w walce z unikaniem 
opodatkowania i uchylaniem się od opodatkowania, w tym w zakresie beneficjentów rzeczywistych i 
minimalnego efektywnego opodatkowania. Ponadto Komisja podkreśla, że należy zadbać o to, by 
kryteria poddane przeglądowi były stosowane na tyle szeroko, aby obejmowały wszystkie rodzaje 
ryzyka, takie jak te wynikające z szerokich wyłączeń. Komisja przyznaje, że skoordynowane 
podejście do środków ochronnych zmierza we właściwym kierunku, jednak jest ono pozbawione 
ambicji. Komisja może zatem rozważyć przedłożenie wniosku ustawodawczego w sprawie 
skoordynowanych środków ochronnych.

Komunikat Komisji opublikowano w lipcu 2020 r., jednak niemal sześć miesięcy później brakuje 
informacji na temat reakcji Rady na te zalecenia. W świetle powyższych rozważań, jakie jest 
stanowisko Rady w sprawie zaleceń Komisji? Czy Rada może wyjaśnić obecną sytuację w zakresie 
przejrzystości i przeglądu kryteriów? W jaki sposób Rada zamierza dokonać przeglądu procesu 
sporządzania unijnego wykazu w świetle dyskusji na szczeblu OECD, w szczególności na temat 
minimalnej efektywnej stawki podatkowej? Czy Rada mogłaby wyjaśnić, dlaczego państwa 
członkowskie mają tak niskie ambicje co do skoordynowanego podejścia do środków ochronnych, 
przy czym pierwsze środki zostały przyjęte w 2017 r. i zaktualizowane w 2019 r.? Czy Rada zgadza 
się, że konieczne może okazać się przedłożenie wniosku ustawodawczego?
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